
PROTOKÓŁ NR 10-08/2007

z posiedzenia  Komisji Kultury i Sportu Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło  się  dniu  12 września  2007 r.  w  Nowym  Ratuszu  ul.  Wały 
Jagiellońskie 1 w Gdańsku.

Obecni: wg załączonych list obecności. 

Na stan 7 członków komisji,  w posiedzeniu uczestniczyło 7,  czyli  było 
quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.

Posiedzeniu przewodniczyła radny Marek Bumblis – przewodniczący 
Komisji  Kultury  i  Sportu  Rady  Miasta  Gdańska,  który  po  powitaniu 
radnych  i  zaproszonych  gości  zaproponował  następujący  porządek 
posiedzenia:

1. Ustalenie  rekomendowanych  do  przygotowania  zadań 
inwestycyjnych do Wieloletniego Planu Inwestycyjnego (WPI) 
w  zakresie  programów  operacyjnych  związanych  z 
przedmiotem działania komisji
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Gdańska

2. Wnioski komisji do projektu budżetu miasta Gdańska na 2008 
rok
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Gdańska

3. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  komisji  w  sprawie  nadania 
nazwy obwodnicy miasta Gdańska
Referują: Przedstawiciel wnioskodawcy- Zdzisław Kościelak

4. Zaopiniowanie projektów uchwał, które zostały skierowane do 
komisji.

5. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja



Przewodniczący  zaproponował  zmianę  kolejności  omawianych 
projektów  uchwał  poprzez  wprowadzenie  projektów  uchwał,  które 
wpłynęły  po  sporządzeniu  porządku  posiedzenia  komisji  w  dniu  04 
wrzesień 2007 r. :

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  nadania  nowej  nazwy 
ulicy - druk 362

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Gdańska
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  nadania  nowej  nazwy 
ulicy - druk 363

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Gdańska
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  nadania  nowej  nazwy 
ulicy - druk 364

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Gdańska
Zaopiniowanie projektu uchwały komisji  w sprawie wyrażenia woli 
utworzenia  instytucji  kultury  pod  nazwą  Europejskie  Centrum 
Solidarności - druk 368

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Gdańska
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  komisji  w  sprawie  zmiany  nazwy 
ul.  Wiejskiej położonej  na  zachód  od  alei  Grunwaldzkiej  na  Ul. 
Kazimierza Górskiego.

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Gdańska

Porządek przegłosowano 5 głosami za.

Przewodniczący zaproponował  również wprowadzenie  projektu uchwał 
- druk 368   który wpłyną po sporządzeniu porządku posiedzenia komisji 
w dniu 04 wrzesień 2007 r. :

Zaopiniowanie projektu uchwały komisji  w sprawie wyrażenia woli 
utworzenia  instytucji  kultury  pod  nazwą  Europejskie  Centrum 
Solidarności - druk 368

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Gdańska

Wprowadzenie  druku  368  do  porządku  posiedzenia  przegłosowano  3 
głosami za, przy jednym głosie wstrzymującym i 1 głosie przeciw.



PUNKT – 1

Ustalenie  rekomendowanych  do  przygotowania  zadań 
inwestycyjnych  do  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego  (WPI)  w 
zakresie  programów  operacyjnych  związanych  z  przedmiotem 
działania komisji

Omawianie  punktu  dotyczącego  rekomendowanych  do  przygotowań 
zadań inwestycyjnych do WPI zostało przez referujących podzielone na 
dwa podstawowe tematy:

− Sport
− Kultura

W część  dotyczącej  tematyki  sportu pan Adam Maksim -  Pełnomocnik 
Prezydenta  ds.  Sportu  omówił  inwestycję  związaną  z  przebudową 
stadionu  miejskiego  ”Lechia”  przy  ulicy  Traugutta  w  Gdańsku. 
Modernizacja  stadionu  został  podzielona  prze  wykonawców  na  trzy 
zadania. 

W ramach  Zadania  1 do  sierpnia  2006  roku  poszerzono  płytę  główną 
stadionu, zainstalowano elektroniczny system zraszania. 

Zadanie 2 objęło budowę nowego boiska treningowego na nawierzchni 
syntetycznej,  która  ma  służyć  do  szkolenia  w  zakresie  piłki  nożnej 
przez  12  miesięcy  w roku.  Wybudowane boisko od grudnia  2006 roku 
do czerwca  2007  zostało  wyposażone  w oświetlenie  o  mocy  300 lux  i 
system drenażowy i nawadniający.

Zadanie 3 zgodnie z harmonogramem do listopada 2007 roku zostanie 
wybudowane boisko z naturalna nawierzchnią, systemami drenażowymi 
i  zraszającymi.  Boisko to będzie pełnowymiarowe wraz z dodatkowym 
polem karnym.
Jednocześnie  trwa  modernizacja  systemu  ogrodzenia  wewnętrznego 
stadionu. Planowany termin ukończenia to 30.09. 2007 roku.

Pan  Adam  Maksim  poinformował  radnych,  że  06  września  została 
podpisana  umowa  na  zaprojektowanie  i  wykonanie  oświetlenia 
stadionu: płyta główna słupy oświetleniowe z projektorami o natężeniu 
200  luxów,  ciągi  komunikacyjne  (dojście  do  płyty  głównej)-termin 
realizacji to marzec 2008.

Następnie  pan Adam Maksim zapoznał  członków komisji  z  raportem z 
wykonanych i planowanych remontów na terenie MOSIR Gdańsk. 



Remonty i przebudowy w roku 2007:

− remont sauny z przebudowa natrysków- termin oddania do użytku 
13.09

− wymiana systemu nagłośnienia -termin oddania do użytku 14.09
− wymiana systemu zegarowego- termin oddania do użytku 05.10
− budowa zatoki postojowej na 10 miejsc parkingowych- oddany do 

użytku 07 br.
− przystosowanie  jednego  z  pomieszczeń  jako  szatnia  sędziowska 

-szacowany termin rozpoczęcia 21.09 br.

Remonty zaplanowane na rok 2008:

− wymiana  parkietu  hali  na  taraflex  wraz  z  całym  osprzętem; 
bramki, tuleje, słupki i inne.

− wymiana 2 bram ewakuacyjnych
− wymian szaf trenerskich wraz z szafami w pokoju trenerskim
− zakup i montaż 3 trybun składanych na 550 miejsc siedzących
− przebudowa niszy sędziowskiej
− remont budynku trafostacji.

Do  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego  jako  nowe  zadanie 
wprowadzono:  budowę  stadionu  lekkoatletycznego  na  terenie 
Gdańskiego  Ośrodka  Kultury  Fizycznej  przy  Al.  Grunwaldzkiej  w 
Gdańsku.  Obecnie  zadanie  to  jest  na  etapie  opracowań  koncepcyjno- 
architektonicznych.

W  nawiązaniu  do  prezentacji  pana  Adama  Maksima  dotyczącej 
inwestycji  w  infrastrukturę  boiska  Lechi  pan  Krzysztof  Rudziński- 
Dyrektor  Wydziału  Programów  Rozwojowych  zajął  stanowisko  w 
którym w pełni  popiera inwestowanie w infrastrukturę płyty stadionu i 
w  infrastrukturę  związana  z  rozgrywkami  piłkarskimi.  Jednocześnie 
zaznaczył,  że  inwestowane  w  remonty  zaplecza  biurowo 
administracyjnego  znajdującego  się  na  tym  terenie  jest  bezzasadne. 
Optymalnym rozwiązaniem wg. Pana Krzysztofa Rudzińskiego było by 
podzielenie  tego  obiektu  na  dwie  części:  piłkarską  i  zaplecze,  które 
kwalifikuje się do wyburzenia i wprowadzenia tam ewentualnie funkcji 
sportowo-rekreacyjnej.  Zdaniem  pana  Krzysztofa  Rudzińskiego  na 
potrzeby  MOSIR-u  ze  względu  na  obecny  stan  budynków  należy 
wybudować nowa infrastrukturę biurowo-administracyjną.



Dodatkowo  w  Wieloletnim  Planie  inwestycyjnym  znajdują  się 
następujące plany inwestycyjne:

− budowa hali floretu,
− modernizacja hali „Olivia”
− modernizacja hali przy ul. Zawodników

Po  wysłuchaniu  referujących  rozpoczęto  dyskusję  nawiązująca  do 
zreferowanego  tematu.  W  dyskusji  udział  brali:  radny  Krzysztof 
Wiecki, Marek Bumblis, Tomasz Słodkowski

Następnie zreferowano plany inwestycyjne miasta odnośnie zamierzeń z 
zakresu kultury.
Pan  Marcin  Sylwańczyk  z  Biura  Prezydenta  ds.  kultury,  sportu  i 
Promocji zapoznał radnych z:

− Prace ratownicze w Twierdzy Wisłoujście w Gdańsku,
− Remont Bramy Wyżynnej w latach 20-02012
− Remont Bramy Nizinnej
− Galeria  Zewnętrzna  Miasta  Gdańska-  element  rewitalizacji 

Dolnego Miasta
− Dom Uphagena - rekonstrukcja wnętrz historycznych,
− Lodowisko sezonowe,
− Teatr  miniatura(  instalacja  p.poż.  instalacja  elektryczna,  stolarka 

okienna, remont elewacji budynku i modernizacja widowni)
− Utworzenie centrum bibliotecznego - Gdańsk Przymorze 
− Adaptacja budynku dawnej łaźni w Nowym Porcie,
− Pomnik Fahrenheit na Skwerze przy ulicy Podwale Przedmiejskie 

i Kotwiczników
− Pomnik Króla Jana Kazimierza Jagiellończyka 
− Dwór Artusa - kontynuacja prac konserwatorskich, adaptacyjnych 

i remontowych
− Baszta  na  zamurzu  -  kontynuacja  prac  konserwatorskich, 

adaptacyjnych i  remontowych
− Wartownia nr 1 na Westerplatte
− Ratusz Głównego Miasta Gdańska - prace remontowe
− Budowa  infrastruktury  technicznej  towarzyszącej  obiektowi 

Teatru Shakepeare-rowskiego
− Polski  Chór  Kameralny  Schola  Cantorum  Gedanense  -  budowa 

nowej siedziby

Wypowiedz  pana  Marcina  Sylwańczyka  uzupełnił  pan  Krzysztof 
Rudziński  o  informacje  iż  projekt  „Gdańsk  Światowa  Stolica 
Bursztynu”  znalazł  się  na  liście  zadań  dofinansowanych  przez 
Ministerstwo Rozwoju Regionalnego.  Poinformowano komisje  również 



o  corocznych  dofinansowywaniu  przez  gminę  odnowy  kościoła  Św. 
Jana w Gdańsk.
Jako istotny element w WPI związany z działaniami z zakresu kultury i 
sportu  realizowany  przez  miasta  jest  Fontanna  Czterech  Kwartałów 
przy  Kaplicy  Królewskiej.  Działanie  to  realizowane  jest  przy  udziale 
podmiotów prywatnych.

Radny Tomasz Słodkowski skierował do Pana Krzysztofa Rudzińskiego 
Dyrektora  Wydziałów  Programów  Rozwojowych  pytanie  dotyczący 
mostu  na  wyspie  Sobieszewskiej.  Po  udzieleniu  pełnej  odpowiedz  na 
zadane pytanie  oraz  po krótkiej  dyskusji  związanej  z przedstawionym 
referatem komisja  przyjęła  plan  inwestycji  związanych z  przedmiotem 
działania komisji.

PUNKT – 2

Zaopiniowanie projektu uchwały komisji  w sprawie wyrażenia woli 
utworzenia  instytucji  kultury  pod  nazwą  Europejskie  Centrum 
Solidarności - druk 368

Jacek Taylor- Pełnomocnik Prezydenta ds.  Europejskiego Centrum 
Solidarności
przedstawił projekt uchwały

Po krótkiej dyskusji przystąpiono do głosowania.

USTALENIA KOMISJI

Komisja  Kultury  i  Sportu  Rady  Miasta  Gdańska  po  wysłuchaniu  pana 
Jacka  Taylora-  Pełnomocnika  Prezydenta  ds.  Europejskiego  Centrum 
Solidarności  oraz  po  dyskusji  5  głosami  za,  przy  2  głosach 
wstrzymujących  -  pozytywnie  zaopiniowała  przedstawiony  projekt 
uchwały.

Treść opinii stanowi załącznik do protokołu.



PUNKT – 3

Wnioski komisji do projektu budżetu miasta Gdańska na 2008 rok

Członkowie komisji nie przedstawili wniosków pisemnych do projektu 
budżetu miasta Gdańska.

Radny Krzysztof Wiecki - radny, członek Komisji Kultury i Sportu 
na  posiedzeniu  komisji  zgłosił  wniosek  o  odbudowanie  bieżni  na 
stadionie  lekkoatletycznym Lecha  do  czasu  przekazania  odpowiednich 
warunków dla Klubu Lekkoatletycznego Lechia Gdańsk. 

USTALENIA KOMISJI

Przewodniczący  poddał  o  pozytywne  zaopiniowanie  wniosku  radnego 
Krzysztofa Wiecki o odbudowanie bieżni na stadionie lekkoatletycznym 
Lecha  do  czasu  przekazania  odpowiednich  warunków  dla  Klubu 
Lekkoatletycznego Lechia Gdańsk. W wyniku głosowania 2 głosami za, 
przy  2  głosach  wstrzymujących  i  3  przeciwnych  -  wniosek  nie 
akceptacji  komisji.

W  nawiązaniu  do  postawionego  wniosku  radny  Tomasz  Słodkowski 
wyraził  chęć  spotkania  się  Komisji  Kultury  i  Sportu  z 
przedstawicielami  Gdańskiego  Ośrodka  Kultury  Fizycznej  oraz 
przedstawicielami   sportu  w  celu  pogłębienia  poruszonego  tematu. 
Propozycja ta została zaakceptowana przez przewodniczącego komisji.

PUNKT – 4

Zaopiniowanie projektu uchwały komisji  w sprawie nadania nazwy 
obwodnicy miasta Gdańska

Zdzisław Kościelak-radny, członek Komisji Kultury i Sportu
Przedstawił projekt uchwały

Z uwagi na brak pytań przystąpiono do głosowania



USTALENIA KOMISJI

Komisja  Kultury  i  Sportu  Rady  Miasta  Gdańska  po  wysłuchaniu  pana 
Zdzisława  Kościelaka  -Radnego  Miasta  Gdańska  oraz  po  dyskusji  7 
głosami za - pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały i 
przedstawiła  do  dalszego  procedowania  celem  wniesienia  w  formie 
uchwały na sesje Rady Miasta Gdańska.

Treść opinii stanowi załącznik do protokołu.

PUNKT – 5

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nowej nazwy 
ulicy - druk 362

Bogumił Koczot- Dyrektor Wydziału Geodezji
Przedstawił projekt uchwały.

Z uwagi na brak pytań przystąpiono do głosowania.

USTALENIA KOMISJI

Komisja  Kultury  i  Sportu  Rady  Miasta  Gdańska  po  wysłuchaniu  pana 
Bogumiła  Koczota-  dyrektora  Wydziału  Geodezji  7  głosami  za  - 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.

Treść opinii stanowi załącznik do protokołu.



PUNKT – 6

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  nadania  nowej  nazwy 
ulicy - druk 363

Bogumił Koczot- Dyrektor Wydziału Geodezji
Przedstawił projekt uchwały.
Z uwagi na brak pytań przystąpiono do głosowania.

USTALENIA KOMISJI

Komisja  Kultury  i  Sportu  Rady  Miasta  Gdańska  po  wysłuchaniu  pana 
Bogumiła  Koczota-  dyrektora  Wydziału  Geodezji  7  głosami  za  - 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały

Treść Opinii Nr   stanowi załącznik do protokołu.

PUNKT – 7

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  nadania  nowej  nazwy 
ulicy - druk 364
Bogumił Koczot- Dyrektor Wydziału Geodezji
Przedstawił projekt uchwały.

Z uwagi na brak pytań przystąpiono do głosowania.

USTALENIA KOMISJI

Komisja  Kultury  i  Sportu  Rady  Miasta  Gdańska  po  wysłuchaniu  pana 
Bogumiła  Koczota-  dyrektora  Wydziału  Geodezji  7  głosami  za  - 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.

Treść opinii stanowi załącznik do protokołu.



PUNKT – 8

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  nazwy  ul. 
Wiejskiej położonej  na  zachód  od  Alei  Grunwaldzkiej  na  Ul. 
Kazimierza Górskiego - druk 161  .

Bogumił Koczot- Dyrektor Wydziału Geodezji
Przedstawił projekt uchwały.

Po krótkiej dyskusji przystąpiono do głosowania.

USTALENIA KOMISJI

Komisja  Kultury  i  Sportu  Rady  Miasta  Gdańska  po  wysłuchaniu  pana 
Bogumiła Koczota- dyrektora Wydziału Geodezji oraz krótkiej dyskusji 
5  głosami  za,  przy  1  głosie  przeciwnym  i  1  głosie  wstrzymującym  - 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały i przedstawiła 
do dalszego procedowania celem wniesienia w formie uchwały na sesje 
Rady Miasta Gdańska.

PUNKT – 9
Korespondencja, sprawy wniesione, wolne wnioski 

WNIOSKI KOMISJI:

− Pismo  Pana  Jana  Urbanika  Prezesa  stowarzyszenia 
„Przyjazne  Pomorze”  w  sprawie  pozyskania  przez 
stowarzyszenie lokalu na cele statutowe.

Komisja  Kultury i  Sportu Rady Miasta  Gdańska w nawiązaniu do w/w 
pisma  (w  załączeniu),  wnioskuje  o  poparcie  starań  stowarzyszenia  w 
pozyskaniu  lokalu  przy  ul.  Hożej.  Wniosek  został  przyjęty  7  głosami 
za.



− Pismo Pani Anety Kasowskiej-Wedekind w sprawie stworzenia 
placu zabaw u zbiegu ulic Jodowa-Nadwiślańska. 

Komisja  Kultury i  Sportu Rady Miasta  Gdańska w nawiązaniu do w/w 
pisma  (w załączeniu),  wnioskuje  o  zaopiniowanie  wskazanej  w piśmie 
lokalizacji i wydanie stanowiska prezydenta w sprawie. 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za.

Ponieważ  nie  było  więcej  spraw  wniesionych  i  wolnych  wniosków, 
przewodniczący  podziękowała  za  przybycie  i  zaprosił  na  następne 
posiedzenie komisji.
        

Przewodniczący
Komisji Kultury i 

Sportu
Rady Miasta Gdańska

Marek Bumblis
Protokołował

Jakub Szymczyk


	z posiedzenia Komisji Kultury i Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się dniu 12 września 2007 r. w Nowym Ratuszu ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku.

